
 

Opfølgningsplan - HNE 2023 
Opfølgningsplan på baggrund af evaluering af elevernes udbytte af undervisningen: 

Vi ser en forskel i karaktergennemsnittet for hhv piger og drenge, som vi herfra vil fokusere på at 
imødekomme, således at drengenes gennemsnit hæves uden at pigernes sænkes. 

 
Vi ser en diskrepans mellem årskarakterer og prøvekarakterer, som vi vil imødekomme ved at 
undersøge hvordan vi bedst muligt afdækker elevernes faktisk niveau og kan karaktergive 
derefter. 

 
Vi noterer os, at vi ligger en smule lavere end landgennemsnittet på antal elever der overgår til 
ungdomsuddannelse efter afsluttet 9. og 20. klasse. Vi vil gennemgå UU- samt 
kontaktlærerindsatsen for undersøge se om vi kan støtte yderligere op omkring elevernes 
overgang til ungdomsuddannelse. 

 
Vi oplever et manglende fokus i elevgruppen og forældregruppen på faglighed og vil styrke 
indsatserne for at synliggøre skolens faglige forventninger og ambitioner, således at det bliver 
tydeligt, at fagfagligheden ikke er underlagt skolens øvrige aktiviteter.  

Det kunne være interessant med en elevevaluering samt en evaluering fra forældrene også, evt via 
en spørgeskemaundersøgelse. Denne kunne måske medtages i en mere generelt evaluering af 
elevers og forældres oplevelser af og erfaringer med HNE over et skoleår. Dette gøres på andre 
efterskoler med henblik på at højne kvaliteten, forbedre kommunikationen samt sikre tilfredsheden 
med skolen generelt. Der findes værktøjer, som kan hjælpe med dette. Vi vil undersøge hvilken 
metode der giver mest mening for HNE. 


Opfølgningsplan på baggrund af evalueringen af den samlede undervisning: 

Det vurderes, at der generelt undervises efter de vedtagne undervisningsplaner, og at vi lever op 
til fælles mål for de enkelte fag.


I skoleåret 2023/24 ønsker vi at videreudvikle vores faglighed, for fortsat at styrke undervisningen. 


Der gives mere tid til fagteams i forbrydelsen på skolen, og de enkelte fagteams udvalg skal 
udarbejde mål for det enkelte fag, som evalueres inden skoleåret afsluttes. Der findes fagteams 
inden for dansk, matematik, engelsk og inklusion.


Der uddannes flere linjefaglærere og gives mulighed for kurser og videreuddannelse i 
personalegruppen.


Vi vil i det kommende skoleår lave en større indsats i forhold til holddeling, bl.a. ved at teste 
eleverne fagligt i dansk, engelsk og matematik, og ved at være mere grundige i de samtaler der 
ligger til grund for holddelingen. 


Det kan være en udfordring for personalet, at møde/arbejde med udbrændte elever og frustrerede 
forældre, som har (haft) ønsker og håb for et efterskoleophold, som det ikke er lykkes at indfri, 
delvist fordi der ikke har været et tilstrækkeligt oplyst udgangspunkt for skoleopholdet, og delvist 
fordi HNE som almenskole ikke har rammerne til at imødekomme de behov og ønsker som elever 
og forældre har. 




 

Der sættes fokus på, at personalet får mulighed for at tilegne sig flere kompetencer i forhold til 
skolehjemsamarbejdet, sådan at vi højere grad kan lykkes med at kommunikere hensigtsmæssigt 
og konstruktivt i udfordrende samtaler. Det er ligeledes et fokusområde, at sikre en så høj grad af 
oplysning omkring skolens rammer samt vidensdeling omkring de unge, som muligt, for at kunne 
sikre deres trivsel og udvikling på skolen. 


Vi oplever, at elevoptaget generelt fungerer efter hensigten. Vi vil gerne bevæge os væk fra at 
optage 2. års elever, da vi ikke i alle tilfælde oplever, at det 2. år fungerer efter hensigten. Flere af 
vores 2. årselever er udfordrede i forhold til at ‘skifte årgang’. De savner den første årgang, og 
kommer til at sammenligne deres 2. år med det første. Det skal dog nævnes, at i de tilfælde hvor 
det faktisk fungerer, så ser vi elever flytte sig ganske markant både fagligt, socialt og personligt. 


Vi kunne ønske os, at blive søgt mere, således at vi har et bredere grundlag at optage elever fra. 

Vi er opmærksomme på, at der med en evt. lukning af 10. klasserne vil være et markant forandret 
grundlag for vores elevoptag, hvorfor vi er i gang med at udvikle strategier omkring potentielle 
ændringer for skolens elevoptag. 


Vi ønsker et forøget fokus på bæredygtighed. Fx. I forhold til affaldssortering. Vi oplever, at 
køkkenet har et stort fokus på madspild, og at der her udnyttes og prioriteres forbilledligt. 


Det kunne være interessant med en elevevaluering samt en evaluering fra forældrene også, evt via 
en spørgeskemaundersøgelse. Denne kunne måske medtages i en mere generelt evaluering af 
elevers og forældres oplevelser af og erfaringer med HNE over et skoleår. Dette gøres på andre 
efterskoler med henblik på at højne kvaliteten, forbedre kommunikationen samt sikre tilfredsheden 
med skolen generelt. Der findes værktøjer, som kan hjælpe med dette. Vi vil undersøge hvilken 
metode der giver mest mening for HNE.
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